
Skolebestyrelsesmøde 

 Dagsorden: Tirsdag den 7. marts 2023  

Klokken 17-19  

Afbud:            Flemming, Rasmine                                                        

Mødeleder: Anja 

 

1. Godkendelse af referat 

godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden 

godkendt 

3. Princip: Mobiltelefoner. Drøftelse – hvad skal tilføjes, hvad skal ændres eller udgå? 

Medarbejderne: Vi er fortsat udfordrede af mobiltelefoner.  

Der er brug for, at vi forholder os til smartwatches – skal de sidestilles med mobiler? De 
kan det samme. Forældre ringer, besked går tabt/ når fx ikke frem til de voksne i SFO… osv.  

Smartwatches kan indstilles til ”skolemode”, men vi oplever at nogen glemmer det.  

Nogen børn oplever en sikkerhed ved at have uret. Forældre kan synes det er rart fx i 
situationer, hvor man ikke kan finde dem i SFO. 

Princippet skal rumme den generelle situation i skolen – der laves særskilte aftaler ved 
behov. 

Hvordan fungerer det nuværende princip - kan det følges? Mobiltelefoner har fyldt en del i 
ungeskolen i år. De unge skal lære at bruge telefonerne rigtigt – men det udfordrer. Det 
tager fx ofte lang tid at samle telefoner ind i mobilkassen om morgenen, og der opstår 
uhensigtsmæssige situationer. 

Medarbejderne melder tilbage, at man har brug for at princippet er meget tydeligt, så det 
er brugbart ift. at kunne henholde sig til en overordnet holdning og politik. 

Skal skolen egentlig være mobilfri – og så tages de frem, når de skal bruges og kun der. 

Forældrene skal på banen – det er også et spørgsmål om opdragelse 



Forskning peger på, at skærmbrug kan være styret af hjernens oplevelse af belønning og er 
derfor muligvis ikke ”bare” et spørgsmål om valg og impulsstyring eller opdragelse og 
dannelse. 

På kontoret bruges der også en del tid på samtaler med medarbejdere og elever ift div 
mobilrelaterede problemstillinger. 

I forbindelse med, at eleverne må gå ned og handle, mangler de deres telefoner ift at 
kunne betale. 

Eleverne kan opleve det grænseoverskridende at skulle aflevere deres telefon. For dem er 
det ikke bare en telefon. 

Det er svært at finde argumenter for, at eleverne skal have lov til at have deres mobil. 

Hvis mobiler er et problem i forhold til, der foregår i skolen – så skal de ikke være der. 

Der er meget på spil, og det er komplekst. Udgangspunktet for dette princip skal være en 
praktisk og faglig vurdering af, hvordan div devices kan undgå at have en negativ effekt på 
undervisningen. Forældrene skal inviteres ind i hvad problemstillingen egentlig er. 

Det billede, der tegner sig er at eleverne skal lære at begå sig i en digital verden – hvad det 
kalder på ift de forskellige alderstrin, må medarbejderne komme med et bud på. 
Bestyrelsen skal bakke op om de tiltag, der er nødvendige. Princippet er nødt til at være 
mere entydigt. Bestyrelsen beder medarbejderne om at komme med et udspil om, hvordan 
de gerne ser, at princippet skal være. 

Elevrådet inddrages i den videre proces. Princippet tages op igen på et senere tidspunkt. 

4. Timefordelingsplan/Annette 

Planen gennemgået. 
Bestyrelsen godkender planen som den foreligger 

5. Regnskabsafslutning/ Annette 

Ingen bemærkninger 

6. Trafik – status kampagne, som Anja har taget initiativet til. 

Der er mange, der har givet positive tilkendegivelser både på, at det er gjort, og at man har 
set bestyrelsen. Der er mange forældre, der ikke kender reglerne eller forstår folderen – på 
trods af at den er uddelt og har været nævnt på forældremøder. Det vil være en god ide at 
gøre en gang om året eller mere.  
Mange forældre er i tvivl omkring standsning og parkering på Kristiandals alle. Vores 
materiale skal måske suppleres ift det. Skiltningen kunne med fordel være tydeligere – 
gerne et skilt ved aflæsnings- lommen. Skiltene er små, langt væk og svære og se.  



Det tages op igen i forbindelse med skolestart – dvs inden sommerferien. 

7. Byggeri – status 

Byggetilladelsen er gået igennem på 2 uger – det er jo interessant ift at basket banen har 
været mere end to år undervejs. Der har ikke været afholdt nabohøring, selv om skolen har 
foreslået det. Der mangler byggetilladelser på det, der skal laves i kældrene. Det er fortsat 
planen, at det skal gå i gang omkring efterårsferien. 

Der er fremkommet et princip om, at Odense Kommune vil have at cykelparkeringer skal 
være overdækket og at der skal være plads til cykler svarende til 80% af skolens elever – 
det koster ca 1 mill. Det udfordrer budgettet i det øvrige projekt. Der pågår drøftelser ift 
dette.  

Det er derudover besluttet at den gamle pedelbolig skal rives ned i forbindelse med at 
børnehuset Midgård udvides – det betyder, at der skal anlægges en dobbeltrettet cykelsti 
så skolens elever ikke skal cykle på brandvejen. 

 

8. Meddelelser 

• Elevråd 

• Skolen herunder: Indskrivning/Forårs-SFO: 78 + 3  

Røgfrit Odense vil gerne komme og holde oplæg for skolebestyrelsen omkring 
pufbars, nikotin poser osv. – bestyrelsen skal melde tilbage om de er interesseret. 

• Personaleomsætning: 0 har opsagt sin stilling, 0 ansættelse                                              

• Elever: 3 indskrevet, 4 fraflyttet 

• SFO 

• Formanden – der er kommet en forældrehenvendelse omkring en specifik elevsag 
hvor man gerne vil have en udmelding fra skolen. AJ og LK har inviteret forældrene 
ind ift at fortælle om, hvorfor vi som skole ikke kan informere mere, end vi har 
gjort. 

9. Punkter til næste møde 

10. Evt. 

 


